
Haagse problemen met warmtenetten 

houden Holland Rijnland niet tegen. ’Je 

moet geen warmte laten liggen’ 

 

Yvonne van Delft: ,,Dat marktpartijen zeggen ’ik doe niet meer mee’, dat geloof 
ik niet.’’© Foto Mediahuis 
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De gemeente Den Haag liet begin deze maand weten de aanbesteding van 
warmtenetten voorlopig te staken. Dat roept vragen op voor de regio Holland 
Rijnland, die ook inzet op een groot warmtenet en net als Den Haag wordt 
aangesloten op de Rotterdamse pijpleiding WarmtelinQ. De Leidse wethouder 
Yvonne van Delft, die deze portefeuille in de regio beheert, snapt de zorgen, 
maar houdt vertrouwen in een goede afloop. 
Den Haag krijgt het financiële plaatje niet rond. Teveel is onduidelijk over de 

uitwerking van de nieuwe warmtewet die in 2025 ingaat en de commerciële risico’s 

zijn enorm. In de ’business case’ zit een tekort van honderden miljoenen. De 

gemeenteraad besloot daarom pas op de plaats te maken met de aanbesteding van 

een warmtenet voor circa 45.000 huizen. 

Dat in de Leidse regio en de Duin- en Bollenstreek dan gelijk alarmbellen gaan 

rinkelen, snapt Van Delft volkomen. Toch gaat zij er nog vanuit dat het allemaal 

minder alarmerend is dan het overkomt. ,,Den Haag wilde een hele grote 

aanbesteding doen die niet onder de nieuwe Wet collectieve warmte zou vallen. Ze 

hoopten dat het dan interessanter zou zijn voor bedrijven omdat het daarin de 

bedoeling is dat die warmtenetten voor meer dan de helft in publieke handen zijn. 

Ze maken nu pas op de plaats, maar ze gaan nog steeds door.’’ 

Den Haag wil alleen niet meer vooruitlopen op die wet. Uit de brief die B en W 

daar aan de gemeenteraad stuurden, blijkt dat marktpartijen desondanks allerlei 

garanties vroegen vanwege de onduidelijkheden rond de nieuwe wet. ’Naast het 

stimuleren en ondersteunen van individuele en kleinschalige oplossingen, blijft het 

college zich inzetten om de ontwikkeling van warmtenetten in de stad mogelijk te 

maken’, schreef het Haagse college. ’Dit blijft immers de beste alternatieve 

oplossing voor de warmtevoorziening voor de inwoners van de stad.’ 

WarmtelinQ 

Het Haagse besluit heeft volgens Van Delft ook geen gevolgen voor de 

restwarmtepijp uit Rotterdam die momenteel wordt aangelegd en waarop ook de 

Leidse regio wordt aangesloten. ,,Die komt er in principe gewoon, het gaat om de 

toekomstige netten. En voor dat publieke meerderheidsaandeel maakt het ook niet 

uit, want WarmtelinQ is van Gasunie en die is al publiek.’’ 

Lees ook: Leiden draait de gaskraan in Meerburg uiterlijk in 2033 dicht 

Het is de bedoeling dat Leiden vanaf 2027 warmte uit de Rotterdamse pijp haalt, tot 

uiteindelijk zo’n 30 dertig procent van wat de stad nodig heeft. ,,Dus we zullen 

sowieso nog een heleboel andere bronnen nodig hebben, zoals geothermie en 

aquathermie. Hopelijk stromen er aan het eind van dit decennium een paar van die 

bronnen. Maar het is lastig te zeggen, want er speelt meer. Bij die geothermie lopen 

bijvoorbeeld nog rechtszaken over de veiligheid van het drinkwater. En dat vinden 

we natuurlijk óók belangrijk.’’ 

https://www.leidschdagblad.nl/cnt/dmf20231123_41733085


Bronnen 

Holland Rijnland gaat dan ook onverminderd door met het onderzoek naar 

beschikbare warmtebronnen. ,,Er is in principe genoeg. De wijk- en 

buurtinitiatieven heb je ook nodig. Je maar hebt alles nodig, het is niet of-of, zoals 

mensen wel eens denken. Maar niet elke oplossing kan op elke plek en je moet wel 

zorgen dat je het eerlijk verdeelt. We hebben daarom ook goed contact met 

aangrenzende regio’s. Maar je moet geen warmte laten liggen, want dan moet je 

meer elektrificeren. Dan wordt het probleem van de netcongestie alleen nog maar 

groter. Komend voorjaar hopen we ontwerp te hebben, een grand design voor de 

regio.’’ 

Lees ook: Houtkwartier en TegenGas Merenwijk woedend om Leidse visie op 

warmtepompen: ’Zo wordt de inspraak van bewoners een complete farce’ 

Van Delft erkent dat gemeenten en rijk nog lang niet genoeg geld opzijgezet 

hebben en begrijpt dat marktpartijen huiverig zijn over hun aandeel in de rekening, 

zeker als daarover pas na de aanleg echt duidelijkheid ontstaat. ,,Ik snap best dat ze 

het nog even aankijken en willen weten hoe het zit met de restwaarde van de netten 

die ze aanleggen. Maar het is ook hun ’core business’. Dat ze zeggen ’ik doe niet 

meer mee’, dat geloof ik niet.’’ 

,,In Leiden is het ook een van de adviezen van het burgerberaad om meer met 

kleinere netten te doen. We zijn er nog over aan het nadenken. Maar een 

grootschalige ontwikkeling als Zuidwest komt straks ook aan de beurt. Daar kun je 

je afvragen of je misschien wilt samenwerken met Voorschoten. Hoe groter je het 

maakt, hoe aantrekkelijker het is. Maar dat maakt het ook complexer. We moeten 

de balans zien te vinden.’’ 

Lees ook: Strengere regels en andere politieke wind zitten panelen en turbines in de 

weg: opwekken duurzame energie ’steeds uitdagender’ 
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